



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်န့ၣ်သီပူၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လါအိကူး ၂၈ သီ, ၂၀၁၉ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-19-58-12

ဖၣ်ပူၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: BGF သုးဖိတဂၤမၤဒၢၣ်မၤလိာ်သဝီဖိ ဖဲဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ် လါအုၣ်ဖျါ ၂၀၁၉ နံၣ်

ဖဲလါအုၣ်ဖျါ ၃သီ, ၂၀၁၉နံၣ်န့ၣ်, ဒိလုၣ်က့ၢ်ဖိတိၣ်ခါတခါလၢအသးနံၣ်အိၣ် ၂၀ နံၣ် ဘၣ်တၢ်မၤဒၢၣ်မၤလိာ်အိၣ်လၢ သုးခိးကီၢ်ဆၣ် ၁၀၁၄ အသးဖိ ဖဲထ---ကဝီၤဒု, ကမးမိၢ်ဝဲ, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်န့ၣ်လီၤ. အခိၣ်သ့ၣ်လံာ်ဘၣ်ဒိခိၣ်ဖျါ လၢတၢ်မၤဒၢၣ်မၤလိာ်အလီၤ တၢ်ဆုၤအိၣ်ဆူကမးမိၢ်ဝဲတၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. အဲၤပျဲတၢ်ဒိခိၣ်မးလၢကပတံထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ် အံၤဆူဟံၣ်ကဝီၤခိၣ်န့ၣ်ဘၣ်မူဘၣ်ဒါဒီး တဒီးန့ၣ်ဘၣ်စ့အိၣ်လိးနီတမံၤလၢ တၢ်ကူစါယါဘျါဒီးကသံၣ်ကသီတၢ်လၢာ် ဘျုးလၢာ်စ့ၤနီတမံၤဘၣ်.

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	နီၣ်ခိတၢ်မၤပယုဲမၤဒၢၣ်မၤလိာ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၣ်မုၢ်သီ	လါအုၣ်ဖျါ ၃သီ, ၂၀၁၉ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရ့ၣ်)	ထ---ကဝီၤဒု, ကမးမိၢ်ဝဲ, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျါ	
မံၤ	စိၤတ---
သးနံၣ်	၂၀ နံၣ်
မုၢ်/ခါ	ခါ
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖိယီဖိ အိၣ် /တအိၣ်	တအိၣ်
တၢ်ဖဲတၢ်မၤ	ဒိလုၣ်က့ၢ်ဖိ
တၢ်ဘျုးတၢ်ဘါ	ဘျုးဒါ
အိၣ်ဆိးန့ၣ်သဝီ	ထ---ကဝီၤဒု, ကမးမိၢ်ဝဲ

ပုလဲအမဲအပယုတ်တဂါအဂျါ				
မံ	လီလါ	သုးကျါ/ သုးရှင် / သုးတြါ	အိၣ်သုၣ်လီသးလီကျါ / သုးကလါ	အခိၣ်အမဲဒီးလီလါ
ဆီဖါဂါ	သုးဖိ	သုးခိးကီၣ်ဆါ BGF သုးရှင်နီၣ်ဂံ - ၁၀၁၄	တဒါအူ BGF သုးရှင်နီၣ်ဂံ - ၁၀၁၄, လုဖိထံၣ်ကရူၣ်, ဒွဲၣ်လီကီၣ်ဆိၣ်	BGF သုးရှင်နီၣ်ဂံ -၁၀၁၄ သုးရှင်ခိၣ် ဘီမိၣ်ခွဲၣ်

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါအကံၢ်အစီ

၁. ရှဲပုးပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.

ယနၢ်ဟူဘၣ်တၢ်ကစီၣ်အံၤလၢသဝီဖိတဂါအအိၣ်ဒီးယလဲၤမၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမိၢ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂါစုၣ်စုၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤ မ့ၢ်ဝဲပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂါအနီၣ်ကစၢ်အမိၢ်လီၤ.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျါလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်

ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျါလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.

ဖဲလါအ့ၣ်ဖျါ ၃ သီ, ၂၀၁၉ နံၣ်န့ၣ်, သုးခိးကီၣ်ဆါ သုးရှင် ၁၀၁၄ အသုးဖိတဂါလၢအမ့ၢ် ဆီဖါဂါ, သးနံၣ် ၄၀, မၤဒျါမၤလိာ်ဝဲခိလုၣ်ကိဖိတဂါလၢအမ့ၢ် စီၤတ---, သးနံၣ် ၂၀ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. သုးဖိတဂါအံၤ ဟံၣ်ဒုၣ်ဟံၣ်ကမၢ်ခိလုၣ်ကိဖိအံၤလၢ အနီၣ်သိလုၣ်ယီၢ် (ဆိုင်ကယ်) ဖဲအမူၤသံးအခါအယီ မၤဒျါမၤလိာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤကဲထီၣ်သးဖဲ တ---ကဝီၤဒု, ကမးမိၢ်ဝုၢ်, ဘုသိၣ်ကီၣ်ဆိၣ်, မုၢ်တြီၢ်ကီၣ်ရှင်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ခိလုၣ်ကိဖိတဂါလၢဘၣ်တၢ်မၤဒျါမၤလိာ်အီၤန့ၣ် လဲၤအိၣ်ကိလၢဝုၢ်ဖၣ်အၣ် ဒီးဖဲတါလီၤအဆၢကတီၢ်ဟဲက့ၤဟးဝဲဆူအဟံၣ်အယီလၢသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်မၤဒျါမၤလိာ်အီၤအယီ စီၤတ--- အမဲၣ်သၣ်ဒီးအခိၣ်ဘၣ်ဒိဝဲ ဒီးဘၣ်တၢ်ဆုၤအီၤဆူ ကမးမိၢ်ပဒိၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်လၢတၢ်ကူၤစါယါဘျါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၣ်ဆးအခိၣ်သၣ်ယံဖဲတၢ်ဆါဟံၣ်ဝံၤဒီး တၢ်ဆုၤက့ၤအီၤလၢအဟံၣ်တနံၤယီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကူၤစါဒီး ကသံၣ်ကသီအဘူးအလဲဖဲတၢ်ဆါဟံၣ်လၢဝဲ ၅,၀၀၀ ကွဲး ဒီးအမိၢ်ဘၣ်ဟ့ၣ်တၢ်လၢာ်ဘူၣ်လၢာ်စ့ၤအံၤခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ.

စီတ---အံ၊ ပျံတင်ဒိုမးလာ ကတိင်ဖျါထီင်တင်ဂါအံ၊ဆူ ဟိင်ကဝီ၊ခိင်နာ်ပု၊နာ်စိနာ်ကမီ၊တဖင် အအိင်၊ ဒီးအမိင်အပင်စင်ကီး သူင်ပျံ၊သးဖုးတင်ဒိုမးလီ၊ မုင်ဂါ မ---လာအမုင်ခိလှိုင်ကွဲဖိဘင်ဒိ တဂါအံ၊အမိင်နာ် တဲဘင်ကညိဂါဝိခွဲးယာ်ကရူလါ “ပု၊ဘင်တင်မ၊ဒါင်မ၊လိင်တဖင်လဲ၊ထီင် တင်ဆါဟံင်ဒီးဘင်ဟုင်ကသံင်ကသီပု၊လာအကစင်လီ၊ ပု၊မ၊ဒါင်တင်တခီမုင် BGF သုးဖိဆိဖါဂီ၊ အပိ မတ၊ကအိင်ဟုင်နာ်ယဖိခွါကသံင်ပု၊ဒီး တင်လင်ဘုင်လင်စု၊ဝဲလဲင်.”

(၄)ပတီင်တပတီင်-တင်ယုနာ်အခွဲး

မုင်ပု၊လာအတူင်ဘင်တင်ဖင် ဟုင်ပု၊တင်ခွဲးတင်ယာ်လာပကသူတင်ဂါတင်ကျိ၊တခါအံ၊ခါ၊ ဟုင်ပု၊တင်ခွဲး တင်ယာ်လာပကသူတင် ဂါအံ၊လာကျဲးလဲင်.

ပု၊တူင်ဘင်တင်အံ၊အမိင်ဒင်ဝဲ ဟုင်အခွဲးလာပကရ၊လီ၊တင်ကစိင်အံ၊လီ၊.